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 P R O T O K Ó Ł 13/2019 

 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Gręboszów - Spraw Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska, Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty 

i Pomocy Społecznej i Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 19 grudnia 2019 r. w świetlicy 

Gminnego Centrum Kultury i Czytelnictwa w Gręboszowie. 

W posiedzeniu udział wzięli: 13 radnych – członków komisji (listy obecności dołączone są do 

protokołu i stanowią załączniki  Nr 1,2 i 3). 

Marek Mosio – Przewodniczący Rady Gminy Gręboszów 

Krzysztof Gil - Wójt Gminy 

Bożena Furgał - Skarbnik Gminy  

Zdzisław  Kogut – Sekretarz Gminy 

Kierownik GOPS oraz kierownicy referatów przedstawiający projekty uchwał. 

Ad.1.2.  

Przewodniczący Komisji Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony 

Środowiska Tomasz Koziara otworzył posiedzenie witając wszystkich przybyłych i po 

stwierdzeniu quorum (obecnych 13 radnych – członków komisji – posiedzenie jest 

prawomocne), jednocześnie zwrócił się z wnioskiem, aby w pkt. 3 posiedzenia dokonać 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji, gdyż nie zostało  to ujęte w porządku 

posiedzenia. Członkowie komisji jednogłośnie wyrazili na  to zgodę. Porządek posiedzenia po 

zmianie przedstawiał się następująco: 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia wspólnego komisji odbytego w dniu 02.12.2019 r. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmian budżetu Gminy Gręboszów na 2019 rok oraz zmian w budżecie Gminy 

Gręboszów na 2019 rok, 

b) Uchwały budżetowej Gminy Gręboszów na rok 2020, 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gręboszów na lata 2020-2027, 

d) regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 

do wynagrodzenia, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
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e) określenia średnich cen jednostek paliwa w gminie Gręboszów na rok szkolny 

2019/2020, 

f) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Gręboszów na 

lata 2020-2026”, 

g) przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Gręboszów na lata 2020-2025”, 

h) przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Gręboszów na 2020 rok”. 

5. Opracowanie planów pracy Rady Gminy i  Komisji Stałych Rady Gminy  na 2020 rok. 

6. Sprawy bieżące, dyskusja, wolne wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia. 

Ad.3.  

Przed przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji prowadzący posiedzenie 

zapytał czy ktoś ma uwagi do tego protokołu? 

Radna Katarzyna Czupryna zwróciła uwagę, że w protokole brak jest Jej pytania i odpowiedzi 

dotyczącej tego kto jest odpowiedzialny za błędne naliczenie wyrównań wynagrodzeń dla 

nauczycieli? 

Poprawkę do protokołu naniesiono o następującej treści :„Radna Katarzyna Czupryna pytała 

kto jest odpowiedzialny za błędne naliczenie wyrównań wynagrodzeń dla nauczycieli?  

Na zadane pytanie odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, która wyjaśniła że odpowiedzialność 

za to ponosi pracownik naliczający płace w szkole”. Po wprowadzeniu poprawki protokół 

został przyjęty. 

Ad.4.  

a). 

Bożena Furgał – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Gręboszów na 2019 r., oraz zmian w budżecie Gminy Gręboszów na 2019 r., w której 

zwiększa się budżet Gminy po stronie dochodów o kwotę 64 243,00zł., zmniejsza się budżet 

Gminy po stronie dochodów o kwotę 64 243,00 zł. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie ma zmian 

jeśli chodzi o wydatki. Po wyliczeniu może się okazać, że trzeba będzie dołożyć do biblioteki 

kwotę 4 300,00 zł. na zakup komputerów i książek. 

Radny Wiesław Wytrwał pytał czy są to komputery ogólnodostępne? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie wie jakie jest przeznaczenie tych komputerów. 

Biblioteka otrzymała dotację na zakup książek i komputerów i wymieniona kwota może być 

potrzebna jako wkład własny do tego zadania. 
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Następnie komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały  

(13 głosów – za). 

b). 

Bożena Furgał – Skarbnik Gminy przed omawianiem Uchwały Budżetowej Gminy Gręboszów 

na 2020 rok wyjaśniła, że będzie pozytywna opinia RIO w sprawie zaopiniowania projektu tej 

uchwały z jedną uwagą dotyczącą błędnego zapisu paragrafu 9 sentencji uchwały, gdzie zostały 

błędnie ustalone limity zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek oraz, że nie zawarto 

upoważnienia dla Wójta do udzielenia pożyczki UE do kwoty 37 500,00 zł., mimo 

zaplanowania na ten ce kwoty rozchodów. Kwota zaplanowanej pożyczki dotyczy projektów 

prowadzonych dla Kół Gospodyń Wiejskich z  Pereł Ponidzia. Skarbnik Gminy stwierdziła też, 

że do Uchwały Budżetowej postara się przeanalizować dochody według nowych stawek 

podatkowych.  

Następnie Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na 2020 rok planuje się wynik-deficyt Budżetu Gminy 

na kwotę 2 700 000,00 zł., w tym kredyty i pożyczki przewidziane na pokrycie planowanego 

deficytu budżetowego (w tym pożyczka z NFOŚ na zakup autobusu elektrycznego 202 000,00 

zł.) 2 700 000,00 zł. Kredyt na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 450 000,00 zł. Kredyt ten jest planowany na 

pokrycie deficytu w związku z inwestycją dotyczącą paneli fotowoltaicznych. Kwota  ta w 2020 

roku nie wpłynie do budżetu gminy. Chcemy tą pożyczkę wziąć przez BGK. Planujemy spłatę 

zaciągniętych kredytów w wysokości 487 500,00 zł. Następnie Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 

po stronie wydatków planowane jest zwiększenie na wynagrodzenia dla pracowników Urzędu 

Gminy w związku z tym, że od 1 płaca minimalna zostaje zwiększone o 350, 00 zł. W związku 

z tym będziemy analizować płace i dostosowywać je do obowiązujących stawek. Po czym Wójt 

Gminy omówił pozostałe planowane w budżecie wydatki majątkowe i tak: dotacja dla Gminy 

Żabno na modernizację stacji uzdatniania wody w wysokości 55 000,00 zł. Jesteśmy drugim co 

do wielkości odbiorcą wody z tej stacji. W związku z tym, że zdarzają się okresy suszy padł 

pomysł, aby stację tą rozbudować o kilka studni. Chodzi o bezpieczeństwo, aby dla 

mieszkańców gminy nie zabrakło wody. Nasz wkład częściowo dopasowany jest do liczby 

mieszkańców. To jest plan. Nie wiadomo jaka kwota zostanie wykorzystana. 200 000,00 zł. 

planowane jest na modernizację dróg transportu rolnego. Jest to na modernizację dróg w ramach 

FOGR. Potrzeb jeśli chodzi o drogi transportu rolnego jest na kwotę ok. 5 300 000,00 zł W tym 

roku wydaliśmy 360 000,00 zł. na jedną drogę. Jeśli zostanie podjęta decyzja, która droga 

będzie remontowana zostanie wykonany kosztorys.53 573,71 zł. to kwota jako pomoc 

finansowa w formie dotacji celowej na rozbudowę drogi wojewódzkiej 973 Żabno-Kozłów. 
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Została podpisana już umowa na tą dotację. 95 000,00 zł. zabezpieczone jest na budowę 

chodnika wraz z odwodnieniem przy drodze powiatowej nr 1301K Wola Żelichowska – 

Gręboszów – Otfinów w miejscowości Gręboszów – zadanie realizowane wspólnie z Powiatem 

Dąbrowskim. Budowa chodnika planowana jest na odcinku od Szkoły Podstawowej do Urzędu 

Gminy.190 000,00 zł. na przebudowę skrzyżowania drogi powiatowej nr 1310K Wola 

Żelichowska – Gręboszów – Otfinów z drogą powiatową nr 1302K Ujście Jezuickie – 

Borusowa w miejscowości Ujście Jezuickie – zadanie realizowane wspólnie z Powiatem 

Dąbrowskim. Planowana jest tam budowa ronda. Starosta będzie składał na ten cel wniosek  

o dofinansowanie w ramach rządowego programu „Fundusz Dróg Samorządowych”. Jeśli by 

powiat pozyskał takie dofinansowanie to nasza kwota dotacji może zmniejszyć się do kilku 

tysięcy.35 000,00 zł. na opracowanie dokumentacji projektowej na zadanie pn. Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1303K Zawierzbie – Kozłów – Szczucin w miejscowości Gręboszów – 

zadanie realizowane wspólnie z Powiatem Dąbrowskim. Jest to na opracowanie dokumentacji 

na drogę Gręboszów – Zawierzbie.35 000,00 zł. na dofinansowanie dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej na wydatki inwestycyjne. Jest to dofinansowanie takie jak było  

w latach poprzednich. Tu mówimy o kwocie brakującej na magazyn p. powodziowy. Ochrona 

p. powodziowa to zadanie gmin. Zgodnie z ustaleniami dofinansowanie do tego zadania będzie 

wynosić 10 zł. od mieszkańca. 

Wójt Gminy poinformował również, że 35 000,00 zł. zabezpieczone jest na wykonanie 

dokumentacji projektowej na remont odcinka 700 m. drogi w Woli Gręboszowskiej.  

W ramach usuwania klęsk żywiołowych zostały zgłoszone drogi Ujście Jezuickie- Lubiczko  

i od Miłocina do Lubiczka. Drogi Ujście Jezuickie- Lubiczko na razie nie można remontować 

ze względu na budowę gazociągu. Na drogę Miłocin-Lubiczko jest możliwość pozyskania 

dofinansowania w wysokości 80%. W budżecie w ramach wydatków majątkowych 

zaplanowano kwotę 300 000,00 z. na zakup działki przylegającej do działki Urzędu Gminy 

Gręboszów oraz kwotę 10 000,00 zł. na zakup pieca gazowego do Urzędu Gminy  

i 100 000,00 zł. na przebudowę parteru budynku w Urzędzie Gminy. W ramach tego remontu 

zaadaptowane będzie miejsce na łazienkę dla osób niepełnosprawnych, oraz miejsce na większą 

salę oraz biuro dla radcy prawnego czy kontroli co znacznie ułatwi pracę.  

Zabezpieczone w projekcie budżetu środki w wysokości 130 000,00 zł. na modernizację remizy 

OSP Biskupice zostaną zmniejszone do kwoty 30 000,00 zł. na wykonanie projektu tego 

remontu. 100 000,00 zł. zostanie przeniesione na wykonanie termomodernizacji budynku 

przeciwpowodziowego w Karsach.20 000,00 zł. zabezpieczono na budowę wiaty przy OSP 

Zapasternicze. 10 000,00 zł. na remont opaski na fundamencie budynku SP i 30 000,00 zł. na 
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malowanie dachu na tym budynku. Uruchomiły się środki z banku norweskiego na 

dofinansowanie w wysokości 80% na głęboką termomodernizację budynków użyteczności 

publicznej. W związku z tym na realizację tego zadania zabezpieczono 100 000,00 na 

termomodernizację budynku p. powodziowego w Karsach, 150 000,00 zł., na budynku Klubu 

Senior + i 150 000,00 zł., na budynku GOPS. Są to kwoty na wkład własny do tego zadania. 

50 000,00 zł. na budowę dachu na budynku GOPS.  

W dyskusji nad projektem uchwały budżetowej udział wzięli: 

Radny Stanisław Dubiel powiedział, że 3 lub 4 razy wykonywany był remont w budynku 

Urzędu Gminy i dalej okazuje się, że metrażu ubywa a nie przybywa. 

Wójt Gminy odnosząc się do tego wyjaśnił, że jest magazyn OC, który nie jest potrzebny. Jest 

to powierzchnia około 80 m2, dlatego po wykonanym remoncie przybędzie fizycznie miejsca. 

Radny Wiesław Wytrwał pytał czego dotyczy kwota w budżecie 30 000,00 zł. na oczyszczanie 

miast i wsi? 

Wójt Gminy odpowiedział, że była możliwość pozyskania dofinansowania na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Zgłosiło się 40 osób. 

Radny Wiesław Wytrwał dodał, że koszty odbijają ludzi. 20 000,00 zł. za oczyszczalnię to są 

kwoty zaporowe zwłaszcza, że za dużo mniejsze pieniądze można kupić oczyszczalnię 

z atestem. 

Wójt Gminy dodał, że jeżeli by były środki i chęci ze strony mieszkańców to można by było to 

zadanie realizować, ale niestety spośród 40 chętnych warunki spełniało tylko 5 osób, dlatego 

odstąpiliśmy od realizacji tego zadania. Zostanie wykonany projekt kanalizacji Gminy 

Gręboszów. Powinny się pojawić programy finansujące zadania związane z sanitacją obszarów 

wiejskich. W najbliższym czasie zaprosimy przedstawiciela RPWiK i przedyskutujemy co dla 

naszej gminy można zaproponować w temacie kanalizacji. Jeśli chodzi o ochronę powietrza to 

wszystko idzie w tą stronę, aby programy były coraz bardziej atrakcyjne. Będzie możliwość 

pozyskania 95% dofinansowania do wynagrodzenia pracownika, który będzie sią zajmował eko 

projektami w gminie. Wójt Gminy poinformował również, że na zadania związane z melioracją 

zabezpieczona została w budżecie kwota 90 000,00 zł.  

Radny Stanisław Dubiel pytał co się stało z mostkami przy drodze Lubiczko –Siedliszowice? 

Mostki nie są drożne i nic w tej sprawie nie zostało zrobione.  

Wójt Gminy odnosząc się do tej wypowiedzi wyjaśnił, że teraz był stary budżet. Uchwalony 

zostanie nowy i zapewne na realizację tych zadań znajdą się środki. Przy wszystkich drogach 

powiatowych jest ten sam problem. W jednym roku nie jesteśmy w stanie udrożnić wszystkich 

mostków, czy zrobić meliorację na terenie całej gminy. 
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Radny Stanisław Dubiel dodał, że powinna być podjęta uchwała nakazująca rolnikowi 

odnowienia na własny koszt rowu, który zostanie przez niego zaorany.  

Radny Franciszek Dymon wnioskował, aby na 3 słupach od Woli Gręboszowskiej w kierunku 

Kars założyć kabel tak, by była możliwość założenia dodatkowych lamp. 

Wójt Gminy odpowiedział, aby radny zgłosił ten wniosek pracownikowi Urzędu Gminy 

Grzegorzowi Skowronowi. Poinformował też, że w budżecie została zabezpieczona kwota 

60 000,00 zł. z odpisu na kamień i 60 000,00 zł. na równiarkę. Na wiosnę będą realizowane 

zadania związane z remontami dróg transportu rolnego, dlatego prosił, aby w sposób 

przemyślany zgłaszać drogi pod równiarkę czy kamień.  

Radny Krzysztof Kosoń pytał dlaczego kwota 100 000,00 zł. zabezpieczona w projekcie 

budżetu na remont remizy OSP Biskupice została przeniesiona termomodernizację magazynu 

p. powodziowego w Karsach? 

Wójt Gminy odpowiedział, że cały remont budynku kosztowałby w granicach 250 000,00 zł. 

W 2020 roku nie będzie korzystnego dofinansowania do tego typu zadań a nas nie stać, aby 

realizować takie inwestycje w ramach własnego budżetu. Chcemy zrobić ten remont 

kompleksowo, aby za chwilę nie trzeba było znowu tam wracać. To jest konstrukcja budżetu, 

która w ciągu roku może ulec zmianie. 

Skarbnik Gminy dodała, że jeśli mamy informację, że  nie ma wysokich dofinansowań do 

jakiegoś zadania to idziemy w tym kierunku, aby czekać z daną inwestycją na możliwość 

pozyskania jak najwyższej kwoty dofinansowania. W ramach nowego budżetu będziemy się 

starać o dofinansowanie w wysokości 80% do remontu stołówki i kuchni w Szkole 

Podstawowej. W tamtym roku mimo złożonego wniosku nie otrzymaliśmy tych środków. 

Zadanie to jednak nie jest zapisane w budżecie. Są środki na inne remonty, dlatego zwróciła się 

z prośbą, aby te środki pozostawić bez zmian. 

Wójt Gminy dodał, że wszystkie propozycje inwestycji ujęte w projekcie budżetu oparte są na 

wnioskach radnych i sołtysów.  

Radny Jan Gaweł stwierdził, że w dziale 857 – pomoc społeczna zabezpieczona jest kwota 

240 000,00 zł. na DPS, w związku z tym pytał, czy gmina ponosi pełne koszty pobytu 

pensjonariuszy w DPS, czy dopłacają rodziny? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że teraz weszły przepisy i będzie można  ubiegać się o dopłacanie 

pobytu osób w DPS nie tylko od dzieci, ale także od wnuków. 

Radny Jan Gaweł dodał, że należy te dopłaty egzekwować, gdyż ponosimy ogromne pieniądze 

na ten cel. 
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Radny Wiesław Wytrwał pytał czy zabezpieczona w budżecie  kwota 10 000,00 zł. dotyczy 

wycieczki na Westerplatte? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kwota ta zabezpieczona jest na ten cel. 

Radny Wiesław Wytrwał stwierdził, że tak jak wspieramy wymianę pieców winniśmy dołożyć 

też 5% lub 10% do fotowoltaiki. Gmina winna zachęcać  do tego, aby mieszkańcy dbali czyste 

powietrze właśnie poprzez pokrycie części wkładu własnego jaki ponoszą w ramach programu 

związanego z zakładaniem paneli fotowoltaicznych. Radny powiedział, że jeśli chodzi 

o dofinansowanie stacji uzdatniania wody w Gorzycach uważa, że skoro nie uczestniczymy 

w majątku to dlaczego mamy te remonty finansować. 55 000,00 zł. z budżetu naszej gminy 

chcą a do spółki nie chcą nas przyjąć. Radny pytał też czy zabezpieczona w budżecie kwota 

200 000,00 zł. dotyczy wyłącznie dróg dojazdowych do pól? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to kwota zabezpieczona na wkład własny na 

modernizację drogi w ramach FOGR. To jest 50% dotacji. 

Radny Wiesław Wytrwał pytał dalej czy zabezpieczone kwoty 2 razy po 60 000,00 zł. 

przeznaczone będą na drogi wewnętrzne? 

Wójt Gminy odpowiedział, że 60 000,00 zł. pochodzące z odpisów wiejskich zabezpieczono 

na kamień i drugie 60 000,00 zł. na równiarkę. 

Radny Wiesław Wytrwał zauważył, że stawki podatków zostały podniesione a odpisy na wsie 

pozostały bez zmian.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wcześniej było tak, że środki pochodzące z odpisu wiejskiego 

niewykorzystane przez dane sołectwo przepadały. Teraz sołectwa gromadzą sobie środki 

z kilku kolejnych lat, aby móc wykonać większą inwestycję. W związku z podwyżką stawek 

podatkowych odpis też ulegnie zwiększeniu.  

Radny Stanisław Misiaszek powiedział, że zwiększa się płace pracownikom a nam rolnikom 

podwyższono tylko podatki.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że praca w urzędzie nie jest łatwa i wymaga od pracowników 

wykształcenia i stałego podnoszenia kwalifikacji, która winna być odpowiednio wynagradzana. 

Wójt Gminy dodał, że każda praca czy to rolnika czy urzędnika jest odpowiedzialna. 

Sekretarz Gminy dodał, że w urzędzie są pracownicy o różnych stażach, którzy zarabiają 

2 250,00 zł. czy 2 400, 00 zł. Od stycznia najniższa krajowa to kwota 2 600,00 zł. i tutaj ci 

pracownicy z dłuższym stażem tracą, gdyż ten początkujący musi zarobić tą kwotę, dlatego 

należy te płace podwyższyć i odpowiednio zróżnicować. 

Radny Jan Gaweł pytał czy w kwestii melioracji jest opracowany grafik kolejności 

wykonywanych prac? 
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Wójt  Gminy wyjaśnił, że musimy opracować ten program od źródła. W budżecie jest wpisana 

ogólna kwota na zadania melioracyjne. Opracowując program weźmiemy zabezpieczoną kwotę 

i będziemy planować kolejność wykonywanych prac. 

Radny Franciszek Dymon wnioskował, aby odpis z podatku na sołectwa z 8% zwiększyć na 

10%. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że odpis na wsie jest jaki jest. W większości przypadków jeśli w danym 

sołectwie realizowana jest jakaś inwestycja to dokładane są środki z budżetu gminy. 

Radny Wiesław Wytrwał dodał, że koszty rosną, dlatego nie jest realne, aby wieś w ramach 

posiadanych środków samodzielnie realizowała jakieś inwestycje. 

Prowadzący posiedzenie ogłosił 10 minut przerwy. 

Po wznowieniu posiedzenia radny Jan Gaweł powiedział, że mamy 10 pensjonariuszy w DPS. 

W związku z tym pytał jaka część kosztów pokrywana jest przez rodziny? 

Elżbieta Ciochoń wyjaśniła, że aktualnie cały koszt pobytu  w DPS jednej osoby z terenu gminy 

pokrywa rodzina. Zgodnie z podjętą uchwałą do dopłaty zobowiązane są rodziny w których 

dochód na osobę jest wyższy niż 300% kryterium dochodowego czyli 528 zł x 3, co daje 

1 700,00 zł. na jednego członka rodziny. Rodzina zobowiązana jest dopłacać kwotę stanowiącą 

różnicę między kryterium dochodowym a dochodem, chyba że dobrowolnie wyrazi chęć 

dopłaty większej kwoty. Trzeba przyznać, że gmina na dopłaty do DPS ponosi ogromne koszty. 

Na terenie gminy jest bardzo dużo osób starszych. Część z nich to osoby samotne i w ich 

przypadku do pobytu w DPS gmina musi dopłacać. Większość z tych osób ma dochody poniżej 

kryterium dochodowego. Są osoby, które by chciały przepisać majątek na gminę, aby w ramach 

tego pokrywać koszty DPS, ale jak się później okazuje sprawy spadkowe nie są uregulowane 

i osoby te tak właściwie nic nie mają. Pokutuje też opinia, że koszty pobytu w DPS pokrywa 

państwo, bo tak dawniej było. Aktualnie 5 osób na oczekuje w kolejce do umieszczenia w DPS. 

Gmina ma ogromny problem. Do tej pory jak tylko była możliwość to osoby umieszczane były 

w ZOL-u. U osób u których jest taka  możliwość włączane są usługi opiekuńcze. Są jednak 

przypadki, gdzie osoby  muszą być umieszczone w DPS. 

Radna Katarzyna Czupryna powiedziała, że chciałaby coś więcej się dowiedzieć jeśli chodzi  

o osoby oczekujące na umieszczenie w DPS? 

Kierownik GOPS powiedziała, że odpowie na to w dalszej części posiedzenia.  

Następnie Marek Mosio Przewodniczący Rady złożył wniosek, aby na rozdział 85416 

stypendia naukowe dołożyć kwotę 6 000,00 zł. Te stypendia, które otrzymują najzdolniejsi 

uczniowie są bardzo niskie. Zaproponował, aby środki na ten cel przesunąć z planowania 

przestrzennego.  
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Radny Wiesław Wytrwał stwierdził, że komisja jest opiniotwórcza i jeśli ustalimy 

dofinansowanie do fotowoltaiki to zrobimy to samo co przy piecach. Dofinansowanie to 

rozszerzone będzie o fotowoltaikę. Powiedział też, że wnioskuje, aby traktować mieszkańców 

równo. Skoro było dofinansowanie do pieców to w przypadku fotowolaiki też powinno być. 

Skarbnik Gminy odnosząc się do tego wyjaśniła, że musi być uchwała Rady Gminy w tej 

sprawie. Można to zrobić w dwóch formach czyli ustalić wysokość dotacji w formie uchwały 

lub zmniejszyć wkład własny danemu mieszkańcowi do inwestycji. 

Radny Wiesław Wytrwał powiedział, że to jest propozycja a jak technicznie to zostanie 

rozwiązane zostawia w gestii Wójta i Skarbnika Gminy.  

Radna Katarzyna Czupryna pytała ile dopłacamy do wymiany pieców a ile do kolektorów czy 

paneli fotowoltaicznych? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że do wymiany pieców dopłacamy a do kolektorów  

i fotowoltaiki nie. 

Radna Edyta Dąbroś pytała ile gospodarstw skorzystało? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że skorzystało 6 gospodarstw.  

Radny Wiesław Wytrwał złożył wniosek o przygotowanie uchwały w sprawie dofinansowania 

do fotowoltaiki, która tak jak wymiana pieców wpływa na oczyszczanie powietrza.  

Radna Katarzyna Czupryna stwierdziła, że mieszkańcy ponieśli koszty w wysokości 500 zł. na 

przydomowe oczyszczalnie ścieków, które przepadły.  

Radny Jan Gaweł pytał czy inne gminy dopłacają do tych inwestycji? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie dopłacają. 

Radna Katarzyna Czupryna pytała kto wnioskował, aby dopłacać do wymiany pieców? 

Radny Franciszek Dymon stwierdził, że ten kto wymienia piec robi to po to, aby mniej zatruwać 

powietrze a fotowoltaika służy do produkcji prądu,  z czego korzysta odbiorca i tylko on z tego 

korzysta. Jest to ciężka sprawa jeśli chodzi o rozliczenia z energetyką. Tutaj ewidentne korzyści 

będzie miał mieszkaniec. Do wymiany pieców winna być większa dopłata.  

Marek Mosio –Przewodniczący Rady powiedział, że można by na ten cel przeznaczyć środki, 

gdyż na cele ekologiczne w budżecie przeznaczamy bardzo mało. 

Mieczysław Mamulski – kierownik referatu kierownik rolnictwa, ochrony środowiska, 

gospodarki wodnej i mienia  wyjaśnił, że jeśli chodzi o wymianę pieców to z WFOŚ nie było 

50% dofinansowania a 37,5% a gmina zobowiązana była dofinansować minimum 10% 

kosztów. Myśmy udzielili dofinansowania w wysokości 15%. Jeśli chodzi o fotowoltaikę to 

mieszkańcy mogą korzystać z różnych programów np. „Mój prąd”, rolnicy w ramach programu 
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„Agro energia” a gmina z RPO i dlatego trudno jest ustalić, który z mieszkańców poniesie jakie 

koszty. 

Skarbnik Gminy dodała, że chcąc udzielić dotacji musimy mieć regulamin udzielanej dotacji 

i projekt uchwały w tej sprawie. 

Radny Stanisław Misiaszek powiedział, że jeśli koszt instalacji to 24 000,00 zł to 10% 

dofinansowania to kwota 2 400,00 zł. Nie jest to mała kwota.  

Radny Wiesław Wytrwał dodał, że nie chodzi mu o potężne środki, ale o to by równo traktować 

mieszkańców tych którzy wymieniają piece z tymi którzy zakładają fotowoltaike.  

Radny Krzysztof Dymon stwierdził, że do wymiany pieców musieliśmy jako gmina dokładać, 

bo taki był projekt. Jeśli zaś chodzi o fotowoltaikę to w tym roku jest 50 osób a w przyszłym 

może być 500 lub więcej. W związku z tym po co ustalać dofinansowanie i ponosić niemałe 

koszty. 

Radny Wiesław Wytrwał powiedział, że fotowoltaiki nie chcemy dofinansować a do Gorzyc 

dajemy 55 000,00 zł., mimo tego, że sytuacja wygląda tak, iż daliśmy im majątek, nie płacą 

nam nawet tych 2% podatku, dokładamy pieniądze z budżetu a stacja czerpie zyski ze sprzedaży 

wody. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w budżecie zaplanowano do dołożenia do oświaty kwotę 

460 000 zł .Jest to dużo mniej, gdyż dokładaliśmy 800 000,00 zł. 

Radna Edyta Dąbroś pytała czy zmniejszyła się liczba etatów w szkole?  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie posiada informacji jeśli chodzi o etaty, wie że 

zmniejszyła się liczba godzin. 

Po tej dyskusji komisje pozytywnie  zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. (12 głosów 

– za i 1 wstrzymujący się od głosu). 

c). 

Bożena Furgał – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gręboszów na lata 2020-2027 i wyjaśniła, że  

Wieloletnia Prognoza Finansowa sporządzana jest w celu przeprowadzenia oceny sytuacji 

finansowej jednostki samorządu terytorialnego. Tworzenie projektu dochodów i wydatków 

budżetowych obrazujących sytuację finansową jednostki samorządu terytorialnego 

w przyszłych latach pozwala na dokonanie analizy możliwości inwestycyjnych JST oraz ocenę 

jej zdolności kredytowej. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Gręboszów przygotowana 

została na lata 2020 – 2027. Powiedziała też, że aby zapewnić płynność finansową lepiej jest 

nam wspomagać się kredytem na rachunku bieżącym. Na pokrycie deficytu planowany jest 

kredyt w wysokości 2 700 000,00 zł. Po przeliczeniu podatków według nowych stawek zmieni 



11 
 

się deficyt budżetu. Skarbnik Gminy omówiła przedsięwzięcia zapisane w WPF. Do WPF 

została dopisana budowa przedszkola i kanalizacja Gminy Gręboszów.  

Radny Wiesław Wytrwał, pytał dlaczego radni nie otrzymali wersji elektronicznej projektu tej 

uchwały? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wszyscy radni otrzymali wersję papierową, gdyż uznała, że 

lepiej się pracuje mając przed sobą papier. 

Następnie komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. (13 

głosów – za). 

d). 

Zdzisław Kogut – Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu 

określającego szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw i wyjaśnił, że uchwała ta nie rodzi skutków finansowych, gdyż 

ustalone dodatki mieszczą się w funduszu płac. 

Radna Katarzyna Czupryna zwróciła uwagę, że w rozdziale 2 regulaminu jest zapis, który 

mówi, że nauczycielom przysługuje dodatek za wysługę lat w wysokości 1% wynagrodzenia 

zasadniczego za każdy rok pracy, wypłacany w okresach miesięcznych, poczynając od 

czwartego roku pracy? W związku z tym pytała czy faktycznie nauczycielom przysługuje ten 

dodatek już po 4 latach i kto ustala ten regulamin? 

Radny Wiesław Wytrwał dodał, że Karta Nauczyciela gwarantuje nauczycielom bardzo dużo 

przywilejów, między innymi i ten, że wcześniej niż inne grupy zawodowe mają wypłacany 

dodatek stażowy. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że regulamin uchwala Rada Gminy. Procedowany regulamin jest to 

tekst ujednolicony. Zmiany w nim zawarte zostały pozytywnie zaopiniowane przez ZNP. 

Marek Mosio – Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w rozdziale 801 budżetu 

zabezpieczona jest kwota na dokształcanie dla nauczycieli, która nie jest wykorzystywana.  

Radna Katarzyna Czupryna pytała czy faktycznie nie jest wykorzystywana żadna kwota na 

doskonalenie nauczycieli? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie jest to wykorzystywane.  

Radna Edyta Dąbroś pytała czy w związku z tym ta kwota przechodzi na przyszły rok? 

Skarbnik Gminy poinformowała, że niewykorzystana kwota na dokształcanie nauczycieli 

wykorzystywana jest na inny cel. Dodała też, że podwyższone dodatki motywacyjne pozwolą 

na bardziej elastyczne zarządzanie posiadanym funduszem płac i powinny przyczynić się do 

ograniczenia ewentualnych dopłat, w związku z nieosiągnięciem wymaganych średnich 
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wynagrodzeń nauczycieli. U nas w gminie oświata jest już tak zreformowana, że nie ma 

możliwości wprowadzenia już jakichkolwiek zmian. 

Po tej krótkiej dyskusji komisje pozytywnie jednogłośnie  zaopiniowały  przedstawiony projekt 

uchwały (13 głosów – za). 

Prowadzący posiedzenie ogłosił 5 minut przerwy. 

e). 

Zdzisław Kogut – Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia średnich 

cen jednostek paliwa w gminie Gręboszów na rok szkolny 2019/2020 i wyjaśnił, że  

nowelizacja Prawa Oświatowego która weszła w życie 3 grudnia br. określając sposób realizacji 

obowiązku dowozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych, wprowadziła 

możliwość zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów przez rodziców 

i zobowiązała radę gminy do określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie na każdy rok 

szkolny w drodze stosownej uchwały. Zwrot ten jest dokonywany na podstawie umowy 

zawartej między wójtem a rodzicami. Podstawą do określenia wysokości cen jednostek paliw 

jest informacja o średniej cen na stacji paliw jaka znajduje się na terenie gminy Gręboszów. 

Cyklicznie co roku trzeba będzie przyjmować uchwały w tej sprawie.  

Następnie komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. (13 

głosów – za).  

f). 

Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Gręboszów na lata 2020-2026” 

i wyjaśniła, że zgodnie z art.16 b ust.1 i 17 ust.1 pkt 1 ustawy o pomocy społecznej do zadań 

własnych o charakterze obowiązkowym gminy należy opracowanie i realizacja Gminnej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych ze szczególnym uwzględnieniem 

programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

i innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. Gminna 

Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych jest najważniejszym dokumentem 

stanowiącym o realizowanej lokalnej polityce społecznej. Uwzględnia m. in. diagnozę sytuacji 

społecznej, prognozę zmian w zakresie objętym strategią określa: cele strategiczne 

projektowanych zmian, kierunki niezbędnych działań, sposoby realizacji strategii oraz jej ramy 

finansowe i wskaźniki realizacji działań. Została opracowana przez GOPS na okres 7 lat.  

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Katarzyna Czupryna stwierdziła, że w strategii jest zapis, iż w naszym GZOZ 

zatrudnionych jest 5 lekarzy o różnych specjalnościach, skąd te dane i czy tak faktycznie jest?  



13 
 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że dane do strategii są na dzień 31.12.2018 r. i zostały 

przygotowane przez instytucje, których dotyczą. Dokument tworzony był przez 2 miesiące.  

Radna Edyta Dabroś pytała co należy rozumieć pod pojęciem  wspieranie rodzin, na czym to 

polega? 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że rodziny wspierane są poprzez poradnictwo, Placówkę 

Wsparcia Dziennego, GCKiCz, szkołę i przedszkole a także poprzez zapewnienie wszelkiego 

rodzaju zasiłków i stypendia. 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Gręboszów jest dokumentem 

strategicznym mówiącym o działaniach skierowanych do wszystkich mieszkańców gminy, nie 

tylko do tych z problemami. W celach szczegółowych tego dokumentu opisane są działania. 

Po tej krótkiej dyskusji komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 

(13 głosów – za). 

g). 

Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Gręboszów na lata 2020-2025” i wyjaśniła, że zgodnie z treścią art.6, 

ust 2 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. do zadań własnych gminny należy opracowanie 

i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie. „Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Gręboszów na lata 2020-2025” zakłada działania 

profilaktyczne, ochronne i doskonalące dotychczasowe działania jednostek i instytucji 

w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Nadrzędnym celem Programu jest dobro 

i bezpieczeństwo rodziny, w szczególności ochrona osób doznających przemocy, w tym dzieci. 

Cel ten można osiągnąć jedynie przez interdyscyplinarne działania służb i podmiotów 

realizujących zadania związane z przeciwdziałaniem przemocy i ochroną ofiar przemocy 

w rodzinie oraz poprzez  działania zwiększające kompetencje i profesjonalizm osób 

udzielających pomocy. Opracowanie tego Programu poprzedzone zostało przeprowadzeniem 

ankiet wśród dzieci i dorosłych. Budującym jest to, że 90% ankietowanych opowiedziało się, 

iż w gminie  czuje się bezpiecznie. Na terenie gminy narasta jednak liczba  niebieskich kart.  

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Katarzyna Czupryna pytała czy prowadzone są programy profilaktyczne? 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że każdego roku w szkole i przedszkolu prowadzone są 

warsztaty profilaktyczne skierowane do różnych grup wiekowych dzieci i młodzieży a także 

nauczycieli.  
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Następnie komisje pozytywnie jednogłośnie  zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

(13 głosów za). 

h). 

Bożena Landowska – Pełnomocnik Wójta ds. PAiRPA przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Gręboszów na 2020 rok” i wyjaśniła, że w programie tym 

ujęto zadania, które są kontynuacją zadań realizowanych w latach poprzednich. Dla potrzeb 

opracowania Programu w Gminie Gręboszów w grudniu 2017 r. przeprowadzono diagnozę 

problemów społecznych z zakresu uzależnień, przemocy i innych problemów społecznych na 

terenie Gminy Gręboszów wśród dzieci, młodzieży i dorosłych. Diagnoza i analiza problemów 

społecznych jest podstawą opracowania celów głównych, szczegółowych i konkretnych zadań 

Programu. Na realizację programu przeznaczone są środki pochodzące z opłat za zezwolenia 

na sprzedaż napojów alkoholowych i jest to na 2020 rok kwota 21 450,00 zł.  

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli : 

Radna Edyta Dąbroś pytała jak wygląda pomoc rzeczowa dla osób uzależnionych od  

alkoholu?   

Kierownik GOPS odpowiedziała, że osobom takim przyznawana jest pomoc w naturze tzn. nie 

dostają gotówki a mają możliwość zakupów w sklepie oczywiście z wyłączeniem alkoholu. 

Po czym komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 

 (13 głosów – za). 

Ad.5.  

Bożena Landowska - inspektor ds. kadrowych i obsługi Rady Gminy przedstawiła projekty 

uchwał w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy  i Komisji Stałych Rady Gminy.  

Komisje pozytywnie jednogłośnie  zaopiniowały  przedstawione projekty uchwał (13 głosów – 

za). 

Ad.6.  

Mieczysław Mamulski - kierownik referatu rolnictwa, ochrony środowiska, gospodarki wodnej 

i mienia powiedział, że chce przypomnieć o składaniu wniosków na folie z big bagów. 

Dofinansowanie wynosi 500,00 zł. a koszt oddania tej folii kształtuje się w granicach 1000,00 

zł. -1500,00 zł. 

Radny Stanisław Dubiel pytał czy coś jest wiadome jeśli chodzi o opony? 

Mieczysław Mamulski odpowiedział, że zostały wysłane pisma do firm zajmujących się 

sprzedażą czy skupem opon, odnośnie możliwości oddania czy sprzedania zużytych opon 

rolniczych, ale nie uzyskaliśmy żadnej odpowiedzi w tej sprawie. Jest gorsza sytuacja, gdyż 
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w PSZOK-u zalegają takie opony i nie ma co z nimi zrobić. Od przyszłego roku prowadzony 

będzie elektroniczny spis odpadów. Rolnicy prowadzący gospodarstwa powyżej 75 ha będą 

musieli się zarejestrować. 

Radny Tomasz Koziara pytał czy jest wiadome ile w 2019 roku oddaliśmy śmieci? 

Mieczysław Mamulski odpowiedział, że około 400 ton. 

Radna Katarzyna Czupryna pytała czy jest już wiadome w jaki sposób będzie przekazywana 

informacja odnośnie podwyżek za odpady i o zmianie deklaracji? 

Mieczysław Mamulski wyjaśnił, że każdy mieszkaniec dostanie informację o podwyżkach za 

odpady komunalne i druk deklaracji z pouczeniem, że jeśli zostanie złożona deklaracja, iż 

gospodarstwo domowe posiada kompostownik to opłata będzie obniżona.  

Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS udzieliła odpowiedzi odnośni osób oczekujących na 

miejsca w DPS. Są to 4 osoby: 1 z Żelichowa, gdzie jest nakaz sądu o umieszczeniu w DPS,  

1 osoba z Borusowej, gdzie na razie są usługi opiekuńcze, 1 osoba z Zapasternicza w wieku 90 

lat, której córka musi się leczyć i 1 Pan, który mieszka z żoną niepełnosprawną.  

Radna Katarzyna Czupryna pytała jak ten problem będzie kształtował się w najbliższym czasie? 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że w 2019 roku w DPS przebywało 15 osób, na koniec roku 

zostało 12 osób. To jest ruchome. Pobyty w DPS finansowane są z budżetu gminy. Teraz 

czynnie pracujemy, aby osoby niepełnosprawne otrzymały 500+. Planując budżet nie 

planowano podwyżek na DPS. Trzeba sobie jednak  wyraźnie powiedzieć, ze na terenie gminy 

20% ludzi jest w wieku poprodukcyjny, czyli chcąc nie chcąc koszty związane z umieszczaniem 

osób w DPS będą rosły. 

Następnie Kierownik GOPS  poruszyła problem związany z funkcjonowaniem Klubu Senior+ 

wyjaśniając, że ministerstwo po zmianach opublikowało przepis mówiący o tym, że kierownik 

GOPS nie może pełnić funkcji kierownika Klubu Senior + tak jak to było do tej pory. 

Wystosowaliśmy jako GOPS pismo do ministerstwa w tej sprawie i otrzymaliśmy odpowiedź, 

że dla gminy Gręboszów nie zmienią prawa. W związku z tym byliśmy zobligowani do 

ogłoszenia naboru na stanowisko kierownika klubu Senior+. 13 grudnia taki konkurs został 

ogłoszony. Osoba na to stanowisko musi posiadać odpowiednie kwalifikacje i musi być z nią 

zawarta umowa o pracę. U nas będzie to 1/8 etatu i umowa na czas określony. Jeśli po dwóch 

ogłoszonych konkursach nikt się nie zgłosi to wtedy Wójt Gminy wyznacza kierownika GOPS 

na stanowisko p.o. kierownika Klubu Senior + i przyznaje mu dodatek specjalny. Musimy tez 

podjąć uchwałę o utworzeniu  Klubu Senior+. Jeśli chodzi o koszty utrzymania tej placówki to 

103 000,00 zł stanowi wkład własny gminy a 36 000,00 zł. jest to dotacja. My ten klub musimy 

prowadzić przez okres 3 lat, na 15 miejsc i 5 razy w tygodniu. Jeśli wystąpimy o dotację to jeśli 
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przyjdzie kontrola a nie będziemy mieć kierownika to mogą żądać od nas zwrotu dotacji. Od 

otrzymania ostatniej dotacji musimy prowadzić klub przez 3 lata. Jedyne na czym możemy 

w tej chwili zaoszczędzić to jest rezygnacja z wyżywienia,  co daje 30 000,00 zł. rocznie 

oszczędności. Dzisiaj musimy podjąć decyzję w tej sprawie, gdyż do 7 stycznia należy złożyć 

dokumenty dotyczące przyznania dotacji. Część gmin nie występuje o dotację i po 3 latach 

wygłasza działalność. 

Radny Wiesław Wytrwał pytał co się stanie jeśli zrezygnujemy z wyżywienia? 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że w takiej sytuacji jest wiele gmin na terenie kraju, które nie 

mają wyżywienia w tych placówkach. Wyżywienie nie jest wymagane. 

Radny Jan Gaweł pytał jakie by były konsekwencje gdybyśmy dzisiaj zamknęli tą placówkę? 

Kierownik GOPS powiedziała, że wtedy musielibyśmy zwrócić wszystkie dotacje pozyskane 

na remont i utworzenie tej placówki. 

Radna Katarzyna Czupryna pytała jaki catering zaopatruje Klub Senior+ i czy nie mogłyby 

wyżywienia przygotowywać stołówki szkoły czy przedszkola? 

Kierownik GOPS poinformowała, że wyżywienie dostarcza catering z Cristal Parku 

w Dąbrowie Tarnowskiej. Kuchnie szkoły czy przedszkola  ani też KGW nie mogą 

zaopatrywać Klub Senior+ w wyżywienie.  

Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli mamy 36 000,00 zł. dotacji i tą dotację byśmy wzięli 

a zrezygnowali z wyżywienia to ponosilibyśmy mniejsze koszty. Może iść w ta stronę, aby to 

Stowarzyszenie prowadziło tą placówkę to wtedy byłaby możliwość, aby sprzedawali 

wytworzone przez siebie produkty.  

Kierownik GOPS odpowiedziała, że nie można prowadzić sprzedaży w ramach zajęć w Klubie 

Senior+. Prosiła, aby radni podjęli decyzję czy składamy wniosek o dotacje i ryzykujemy 

oddaniem dotacji w związku z tym, że nie będziemy mieć kierownika.  

Radny Wiesław Wytrwał pytał czy jeśli by się coś zmieniło, byłby np. program, który by dawał 

większe dofinansowanie czy będziemy mieli możliwość wystąpić ponownie o taką dotację. 

Kierownik GOPS wyjaśniła, że będzie można wystąpić z wnioskiem tylko, że wtedy znowu 

wchodzi się w trwałość projektu. Kierownik GOPS powiedziała też, że może porozmawiać  

z seniorami co myślą o tym, aby sami przygotowywali sobie posiłki w ramach zajęć w klubie, 

gdyż faktycznie jedyną rzeczą z której można zrezygnować a która przyniesie oszczędności jest 

wyżywienie. 

Radny Wiesław Wytrwał stwierdził, że dla seniorów, którzy są sami w domu zjedzenie posiłku 

w klubie jest bardzo dobrym rozwiązaniem, ale my musimy patrzeć na finanse. 

Radna Katarzyna Czupryna pytała ile wynosi koszt wyżywienia dla jednej osoby miesięcznie? 
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Kierownik GOPS odpowiedziała, że do tej pory dla jednej osoby koszt ten wynosił 170 zł.,  

w 2020 roku będzie to 200 zł. Jest uchwała Rady Gminy, która mówi o dochodach powyżej 

300% kryterium dochodowego, które zobowiązują do ponoszenia odpłatności za wyżywienie 

w Klubie Senior+. Ustawa nie przewiduje zwolnienia z opłat osób, które są zapisane a nie 

uczęszczają do klubu np. z powodu choroby.  

Następnie prowadzący posiedzenie komisji zadał pytanie i poddał pod głosowanie kto jest za 

tym, aby złożyć wniosek o dotację dla Klubu Senior +? 

Za złożeniem wniosku opowiedziało się 0 radnych członków komisji a przeciw składaniu 

wniosku 13 radnych członków komisji. Radni opowiedzieli się jednogłośnie, aby nie składać 

wniosku o dotację i tym samym nie wchodzić w trwałość projektu. 

Marek Mosio Przewodniczący Rady powiedział, że podjęta dzisiaj decyzja będzie miała 

charakter konsultacyjny. 

Radna Katarzyna Czupryna dodała, że nasza opinia może być pomocna przy podejmowaniu 

ostatecznej decyzji jeśli chodzi o złożenie wniosku o dotację. 

Następnie prowadzący posiedzenie Tomasz Koziara powiedział, że pozwolił sobie zrobić 

symulację jeśli chodzi o segregację śmieci i możliwość. Posegregował śmieci na butelki, folię, 

złom, makulaturę, plastik. Po czym udał się, aby sprzedać te posegregowane śmieci i okazało 

się, że można sprzedać tylko złom a makulaturę, biały plastik, słoiki i szkło można oddać za 

darmo. Pozostałych śmieci segregowanych nawet za darmo nie ma gdzie oddać. Radny policzył 

też, że w domu produkują średnio 19 kg śmieci na osobę miesięcznie. Licząc w ten sposób 

wszyscy mieszkańcy z terenu gminy produkują ok. 504 tony śmieci na rok. 

Mieczysław Mamulski dodał, że nasza gmina nie osiąga krajowego poziomu produkcji śmieci, 

który wynosi 300 kg rocznie na osobę. 

Ad.7. 

W związku z tym, że nikt z obecnych na posiedzeniu nie wyrażał chęci zabrania głosu  

a prządek został wyczerpany Marek Mosio – Przewodniczący Rady złożył  z okazji 

nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia wszystkim obecnym na sali życzenia zdrowia, 

wszelkiej pomyślności i radosnych Świąt spędzonych w gronie rodziny i przyjaciół. Następnie 

prowadzący posiedzenie komisji Tomasz Koziara zamknął posiedzenie wspólne Komisji 

Stałych Rady Gminy dziękując  wszystkim za przybycie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółowała :                                                                               Obradom przewodniczył :  

 

Bożena Landowska               Tomasz Koziara 
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